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Sammanfattning 
Riksidrottsförbundet har remitterat förslag till dimensionering av 
riksidrottsgymnasieverksamheten för perioden 2026/27 till 2028/29 till 
specialförbunden och till berörda huvudmän. Malmö Idrottsgymnasium har tillstånd att 
bedriva riksidrottsgymnasium (RIG) i triathlon och friidrott och nämnden är huvudman 
för verksamheten. 
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen föreslår att gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden ställer sig kritisk till Riksidrottsförbundets förslag att minska 
antalet platser för triathlon från tolv till nio. För friidrott är det viktigt att antalet platser 
bibehålls på samma nivå som idag, dvs. 16–17 utövare, så att utbildningen fortsatt kan 
utvecklas. 

Förslag till beslut 
1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

till yttrande och överlämnar detsamma till Riksidrottsförbundet. 

Beslutsunderlag 
• Följebrev till Remissförslag avseende dimensionering av 

riksidrottsgymnasieverksamheten för perioden 2026/27–2028/29 

•  

• Remissförslag dimensionering för riksidrottsgymnasieverksamheterna 2026/27-
2028/29 

• Remissförslag avseende dimensionering av  

• riksidrottsgymnasieverksamheten för perioden 2026/27–2028/29 
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• G-Tjänsteskrivelse GVN 2025-04-25 Remissförslag avseende dimensionering av 
riksidrottsgymnasieverksamheten för perioden 2026/27–2028/29  

Beslutsplanering 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens arbetsutskott 2025-04-11 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 2025-04-25 

Beslutet skickas till 
Riksidrottsförbundet. 

Ärendet – förslag till yttrande 
Riksidrottsförbundet har remitterat förslag till dimensionering av 
riksidrottsgymnasieverksamheten för perioden 2026/27 till 2028/29 till 
specialförbunden och till berörda huvudmän. Malmö Idrottsgymnasium har tillstånd att 
bedriva riksidrottsgymnasium (RIG) i triathlon och friidrott och nämnden är huvudman 
för verksamheten. 

Triathlon 
Malmö har nyligen fått tillstånd att driva RIG i triathlon och verksamheten ska övergå 
från Motala till Malmö Idrottsgymnasium (MIG) i Malmö stad. Nämnden är positiv till 
detta beslut och bedömer också att Malmö Idrottsgymnasium har goda förutsättningar 
att driva och utveckla sporten. I Malmö finns mycket goda träningsmöjligheter och 
närheten till Danmark gör också att möjligheten till sparring blir bättre än vad 
möjligheterna hade varit på andra platser i Sverige. Utbildningen kommer också gynnas 
av samverkan med Malmö universitet som är ett riksidrottsuniversitet. 

Nämnden anser dock att den lägre dimensioneringen med nio platser i stället för tolv 
som Riksidrottsförbundet först beslutade om, skapar flera svårigheter. Beslutet innebär 
att MIG bara kommer kunna anta tre elever per läsår, vilket innebär att det blir svårare 
att få jämna grupper ur ett könsfördelningsperspektiv. Ekonomiskt skapar den mindre 
verksamheten sämre förutsättningar eftersom den svagare ekonomiska basen gör det 
svårare att rekrytera tränare och överhuvudtaget ger sämre möjligheter för flexibilitet i 
verksamheten. Då triathlon nystartar i Malmö är det viktigt att kunna anta fler elever än 
det föreslagna antalet för att säkerställa verksamhetens ekonomiska hållbarhet och att 
skapa bra förutsättningar för elevernas lärmiljö.   

Friidrott 
Malmö Idrottsgymnasium har bedrivit friidrott RIG under en tid och har byggt upp en 
organisation och en verksamhet av hög kvalitet. Som tidigare nämnts är Malmö 
universitet ett riksidrottsuniversitet som utbildningen samverkar med. Vidare har 
fritidsförvaltningen i Malmö stad startat en idrottsakademi som kan stödja idrottare 
även efter gymnasieskolan. Akademin kan även tillhandahålla kompetens inom olika 
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professioner för idrottarna och erbjuda postgymnasiala stipendium. Friidrott har 
tillgång till ett prestationscenter som finns på stadionområdet. 

För friidrotten är det även viktigt att det finns en tillräcklig volym av elever för att ha 
den ekonomiska hållbarheten samt möjlighet till flexibilitet i verksamheten. Nämnden 
vill därför lyfta att det är viktigt att utbildningen får behålla den volym som finns idag 
med 16 eller 17 platser. 

Ansvariga 
Elena Zukauskaite  Avdelningschef 
Anneli Schwartz  Förvaltningschef 
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